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Helteiset terveiset 
Kroatiasta!
Lämpöaalto on saavuttanut myös Kroatian ja 
viime päivinä elohopea on noussut jopa 35 
asteeseen! Ulkona päiväsaikaan ei oikein 
mielellään oleskele, pakolliset menot ajoittuvat 
aikaisin aamulle tai myöhempään iltaan. 
Olemme kokousaikojakin joutuneet 
muuttamaan, koska iltapäivän kuumuus on 
tukalaa ja vaarallistakin vanhuksille. Tärkeää 
on muistaa juoda riittävästi, sen nimittäin 
nopeasti huomaa, jos on liian vähän nesteitä 
kehossa. Tässä kirjeessä kerromme muutamia 
kohokohtia menneiltä viikoilta. Erityisesti 
keskitymme kertomaan aktiosta! 



10.-12.5 
Romanien 
raamattukoulu 
Osijekissa

Balkanilla aloitettiin romanien 
raamattukoulu 2022, jossa 
ensimmäisellä vuosikurssilla 
osallistujia oli 16. Tänä vuonna alkoi 
toinen vuosikurssi ja tällä hetkellä 
opiskelijoita on 26! Erityistä tässä 
raamattukoulussa on se, että se on 
ns.liikkuva koulu ja sitä voi käydä 
työn ohessa. Joka kuukausi ryhmä 
kokoontuu johonkin Balkanin 
maahan ja tällä kertaa oli Kroatian 
ja Osijekin vuoro. Opiskelijoilla oli 
opetusta pe-la päivät, lauantaina 
illalla he pitivät meidän 
seurakunnassa tilaisuuden, jolloin 
saivat käytännön harjoittelua 
todistusten ja puheiden pitämisessä. 
Oli siunattua ja rohkaisevaa olla 
yhdessä koolla. Anne  toimii 
mentorina muutamalle opiskelijalle 
ja olikin hienoa, kun he saivat nyt 
livenä tavata ensimmäisen kerran.



Pastorimme Đeno toivottaa Raamattukoululaiset 
tervetulleeksi seurakuntaamme!



Aktiotiimi Suomesta 
Balkanille!

Aktiotiimi saapui Kroatiaan suunnitelman mukaisesti ja 
heti jo alkuhetkistä koimme, että yhdessä tulemme 
kokemaan sellaisen ajanjakson, joka jää muistoihin 
pysyvästi. Saimme henkilökohtaisesti kokea 
voimaantumista ja rohkaisua heidän kauttaan. 
Aktiolaiset olivat itsekin romaneja ja siksi heidän täällä 
olonsa oli merkittävä panostus täällä tehtävään 
romanilähetystyöhön. Kun romani kohtaa toisen romanin, 
niin siinä syntyy heti sydänten yhteys, joka mahdollistaa 
evankeliumin julistamisen ilman epäluuloja. Kahden viikon 
aikana aktioryhmä piti kokouksia, ulkoilmatilaisuuksia, 
tekivät kotikäyntejä ja olivat tekemässä 
katuevankeliontia. Ensimmäinen viikko oli Osijekissa ja 
Dardassa, toisella viikolla olimme Bosnian puolella 
Kiseljakin ja Poljicen kylissä.   



Bosnian kaaleita
tapaamassa

Kaikki aktiolaiset olivat ensimmäistä kertaa 
Balkanilla. Olimme jo useita kertoja ennen matkaa 
tavanneet tiimiä etänä ja olimme paljon rukoilleet 
aktion puolesta yhdessä. Rukouksia tarvittiin myös 
matkan aikana ja tiesimme, että monessa Suomen 
seurakunnassa oli esirukousta koko aktion ajan. 
Bosniassa erityinen haaste oli mennä Poljicen kylään, 
jossa romanit ovat pääsääntöisesti muslimeita. 
Kuitenkin kyläpäällikkö Suljo kertoi, että hän on 
tehnyt päätöksen uskoa Jeesukseen ja nyt 
ensimmäistä kertaa omalla suullaan sen todisti! 
Kyläpäällikkö kutsui kyläläisiä omalle pihalleen ja 
siinä saimme pitää evankeliointitilaisuuden. 
Tiimiläiset lauloivat ja todistivat. Lopuksi halukkaiden 
puolesta rukoiltiin! Muutama halusi lähteä 
seuraamaan Jeesusta! Kiitos Jumalalle! Jumala tekee 
työtään tuossa pienessä, eristäytyneessä kaatopaikan 
keskellä olevassa kylässä! Jatketaan rukousta 
erityisesti niiden puolesta, jotka tekivät päätöksen 
uskoa Jeesukseen. Bosnian tiimi Elvira, Jasmina ja 
Eldina jatkavat työtä näiden uskoon tulleiden parissa 
ja kutsuvat heitä alfakurssille, joka vastikään on 
alkanut!  



Katu evankelointia
Osijekissa



Aktiolaisten mietteitä ja 
kommentteja matkasta
Pyysimme aktiolaisilta kommentteja 
matkasta seuraavien kysymysten avulla:

1. Mitkä olivat odotuksesi ennen 
aktiomatkaa?

2. Mikä oli mieliinpainuvin hetki tai 
tapahtuma matkan aikana?

3. Mitä asioita otat matkasta mukaan kotiin 
vietäväksi?

4. Mikä jäi mietittymään?



Rosita Lindgren:

1. Odotuksena oli nähdä todellista 
lähetystyötä käytännössä ja nähdä, 
miten romanit elää arkeaan toisessa 
maassa.

2. Poljicen kyläpäällikön kohtaaminen 
sekä hengellinen tilaisuus siinä 
kylässä. Bosnian tiimi: Elvira, Jasmiina 
ja Eldina.

3. Lähetystyötä tekevät tavalliset 
ihmiset, lähetystyö on arjessa 
elämistä

4. Työtä on paljon ja työmiehiä vähän. 
Näimme miten kristityt olivat 
maahanpainettuja, toivottomia, 
väsyneitä



Aila Borg:



Mirjam Hagert:

1. En asettanut muita odotuksia kuin että:  ”Herra 
ole kanssamme!”. Matka jännitti kyllä!

2. Romanikylien näkeminen ja niiden ihmisten 
tapaaminen, joista olitte aikaisemmin kertoneet. 
Kotikäynnit ja siellä ihmisten kohtaamiset. 
Erityisesti jäi mieleen romanimies, joka oli ollut 
Jugoslavian hajoamissodassa Kroatiassa 
vankileirillä.

3. Näin matkan aikana miten arvokasta ja tärkeää 
työtä kohteessa tehdään. Maaperä on kova ja 
ihmisillä vaarana väsähtää. 

4. Otan matkalta mukaani: kaikki ne ihmiset, 
jotka tapasin. Rukoilen Herraa, että työmiehiä 
tulisi lisää elopellolle.



Aktion 
jälkeen

Haikeana saattelimme 
aktioryhmän paluumatkalle 
Suomeen. Aika yhdessä oli 
meille rohkaiseva ja vaikka 
meitä kyllä väsytti ja pieni 
flunssakin painoi päälle, niin 
olimme kiitollisia ja onnellisia 
näistä kahdesta viikosta! 
Kirsikkana kakun päällä oli 
se, että meidän Emma-tytär 
tuli hetkeksi tervehtimään 
meitä! Samoin 
lapsenlapsemme kasvua ja 
kehitystä saamme seurata 
videopuheluiden kautta ja 
sillä tavalla pysymme 
kärryillä, missä siellä 
kotipuolessa mennään. 



Reissu Sibenikiin, 
Adrianmeren rannalle

Parin lepopäivän jälkeen auton nokka kohti 
Adrianmerta ja ensin Splitiin, josta kyytiin 
otimme Marjo Hallapuron, Fida-lähetin, joka 
johtaa Vamos- kurssia Espanjassa. Matkan 
tarkoitus oli käydä keskusteluja Kroatian 
helluntailiikkeen lähetystyövastaavan kanssa 
mahdollisesta Vamos –Balkanista. Pastori Bernard 
Mikulic otti meidät sydämellisesti vastaan, 
vaikka myöhään illasta perille saavuimmekin. Hän 
tekee seurakuntatyötä oman toimen ohessa. 
Vaimonsa kanssa he ovat turismibisneksessä 
mukana majoituspalvelujensa kautta. Heidän 
vuokrattava majoituspaikka sijaitsee aivan 
lähellä rantaa ja sen bulevardia. Siksi nytkin koko 
kesä jo buukattu täyteen, koska sijainti on niin 
loistava. Keskustelut olivat antoisat ja myös 
toisena päivänä saimme tavata helluntailiikkeen 
muitakin johtajia. Vamos-Balkan -ajatus lähtee 
tarpeesta saada kipinää lähetystyöhön 
paikalliselle seurakuntaliikkeelle sekä myös 
Suomen uskoville, että lähetysvalmennuksen 
kautta tulisi lisää lähettejä Balkanin suuntaan, 
joka on tällä hetkellä ehkä vähiten evankelioitua 
aluetta Euroopassa. Muutaman päivän jälkeen ( ja 
jälkeen 1300 kilometrin ) palasimme kotiin 
väsyneinä mutta hyvillä mielin! 



Suunnitelmia 
kesälle!

Ja taas kohta mennään! Naapurikin jo 
ihmetteli, että mihin taas ollaan 
menossa, kun raahasimme isompia 
matkalaukkuja kellarivarastosta 
kotiimme. Tosiaan, matka Suomeen 
taittuu tällä kertaa autolla, tavoitteena 
on olla juhannusviikolla keskiviikkona 
Keuruulla ja missioteltassa työtehtävissä. 
Tervetuloa sinne meitä tervehtimään! 
Muistakaa meitä rukouksin ( ja 
autoamme!) että kaikki sujuisi matkalla 
hyvin. Tuleva kesä on yhdistelmä työtä ja 
lomaa. Seuraavassa hieman aikatauluja 
kesälle, jotta voitte meitä 
täsmärukouksin muistaa: 



Tapahtumia/tilaisuuksia 
kesän aikana:

16.6 matka alkaa kohti Suomea

19.-23.6 Keuruu, konferenssi

1.-8.7 Latvian matka, romanilähetystyö/aktio

21.7 Tilaisuus Kaustisen helluntaiseurakunnassa

28.7 Tilaisuus Vetelin helluntaiseurakunnassa

1.-2.8 Diakoniatyön päivät/Helsinki

4.8 Tilaisuus Helsingin lähetysseurakunta

6.-7.8 Fidassa seminaari 

25.8 Tilaisuudet Turussa

26.8 Paluu Kroatiaan



Kiitos!

Kiitos, että olette rukouksissanne meitä 
kantaneet ja taloudellisesti auttaneet 
meitä tekemään työtä täällä. Jokainen 
meistä ymmärtää sen, että ilman 
lähettäjiä ei olisi lähtijöitäkään. Jumala 
teitä siunatkoon runsaasti!

Odotamme lomapäiviä Suomessa ja 
erityisesti pienen lapsenlapsemme 
näkemistä ja pikkuperheen tukemista 
ihan käytännössä! Seuraavia uutisia 
laitamme elokuun loppupuolella!

Hyvää kesää kaikille!

Siunaten, Anne ja Janne 


